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Dostihy  Ultravytrvalec Stretton nestačil jen na Theophila 
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To nejlepší z českého boxu 
a tak blízko, jako nikdy 
předtím. V Praze proběhne 
mimořádná akce, která spojí 
profesionální a amatérské 
boxery. Mistrovství repub-
liky půjde doslova mezi lidi, 
vyřazovací boje se uskuteční 
uprostřed nákupního centra 
Arkády Pankrác. Finále se 
odehraje 3. listopadu na le-
gendárním místě, ve velkém 
sále Lucerny, kam se šampio-
nát vrací po čtyřiceti letech. 

PRAHA (on) – Je to akce, jaká tu 
ještě nebyla, a český box se díky 
ní rozhodl představit fanouš-
kům zcela unikátní formou. 
Nikdy předtím neměli lidé mož-
nost být tomuto sportu téměř 
na dotek. Od 31. října však tuto 
šanci získají, neboť v pražském 
obchodním centru Arkády Pan-

krác proběhnou vyřazovací boje 
mistrovství republiky. 

Tam, kde jindy tryská fontá-
na, vyroste ring. 

Vše je o to mimořádnější, že se 
střetnou nejen amatérští boxe-
ři, ale i profesionálové. To umož-
ňují nová pravidla, podle nichž 
mohou na Hrách zápasit i borci 
z profi  ringu. „Z mého pohledu 
je to pro profíky trochu risk,“ 
upozorňuje Lukáš Konečný, bý-
valý světový šampion a úspěšný 
trenér. „Jsou už zvyklí na  něco 
jiného, jiný styl a  vyšší počet 
kol. Svým boxerům bych to tře-
ba nedoporučoval, protože je to 
takový sprint oproti maratonu.“

A  právě kvapík, v  jakém bu-
dou zápasy probíhat, může být 
pro diváky velmi atraktivní. Ka-
ždý má na  úspěch jen tři kola, 
a jde se dál. 

„Vyzkoušel jsem obě disciplí-

ny, ale pořád je to box, kdy pros-
tě jeden chce dát do držky tomu 
druhýmu,“ říká s  pobavením 
Rudolf Kraj, majitel stříbrné 
olympijské medaile ze Sydney 

2000. „Co se týká amatérského 
boxu, tak to je prostě sprint – tři-
krát tři minuty. Profi box je zase 
o obrovské dřině. Když se člověk 
probojuje někam výš, jsou tam 

i jiné peníze, ale také to víc bolí, 
to je jasné.“ 

Možnosti porovnat síly 
s  amatéry využije například 
úspěšný ringový bijec Vladimír 

Řezníček, který slibuje nekom-
promisní úspěch.  „Nastoupím 
a půjdu si pro zlato. Už osmkrát 
jsem to vyhrál, tak si půjdu pro 
devátou výhru,“ slibuje jedna-
třicetiletý Řezníček, jenž bude 
nastupovat v  těžké váze, tedy 
do 91 kilogramů.

Smíšené mistrovství je pro 
box velikou událostí, jedno vel-
ké poprvé. Vše se ale dohodlo 
překvapivě snadno. „Na začátku 
jsme se trochu báli, že profící ne-
budou chtít riskovat své jméno 
s  mladými nadějemi českého 
boxu a o účast nebudou mít zá-
jem, to se ale nestalo,“ prozra-
zuje Pavel Hynek, mezinárodní 
rozhodčí a  boxerský činovník, 
který za letošním šampionátem 
stojí.

Bitvy o českého krále pak vy-
vrcholí 3. listopadu ve  velkém 
sále Lucerny. 

Unikát! Na „nové“ MČR zvou i Konečný s Krajem

3
Tolikátého 
listopadu 
se usku-

teční fi nále 
MČR v boxu 
ve velkém 

sále pražské 
Lucerny.

KVĚTOSLAV ŠÍMEK

Nejlepší kůň domácího chovu 
ve 129. ročníku Velké pardu-
bické steeplechase se Slavia 
pojišťovnou? Český fousek 
Stretton. Po loňském třetím 
místě doběhl těsně druhý. 
„Takže příští rok výhra,“ culil 
se žokej Thomas Garner. Srd-
natě o ni spolu bojovali i teď. 
Ještě v půlce cílové roviny 
byli první, než se kolem nich 
drtivým fi nišem protáhnul 
Theophilos s Josefem Barto-
šem (DK iSport-Váňa).

PARDUBICE – Za  posledních 
dvacet let se mezi vítěze Velké 
pardubické zapsali pouze tři 
čeští odchovanci. Legendární 
Peruán (1999 a  2000, Znojmo), 
Chalco (2001, Březůvky) a Char-
me Look (2016, Napajedla). Jinak 
dostihu vévodí především koně 
odchovaní ve  Francii, Němec-
ku či v  Polsku. Nic se na  tom 
nezměnilo ani tentokrát. Byť 
na startu byla hned pětice koní 
z českého chovu včetně devítile-
tého hnědáka Strettona, které-
ho pro stáj Nýznerov připravuje 
Stanislav Popelka.

Ten byl velmi blízko. 
„Stretton je kůň na dlouhatán-

ské dostihy, ultravytrvalec a skvě-
lý skokan, ale pořád je to takový 
český fousek,“ říká Čestmír Oleh-
la, který koně až do minulé Velké 
pardubické trénoval. „Nemá až 
takovou třídu a  závěrečný fi niš 
jako importy ze zahraničí. Zařadí 
a jede si strojové tempo.“

Přesně tak si odchovanec 
Hřebčína Napajedla počínal 
i v letošní Velké pardubické. An-
glický žokej Thomas Garner ho 
vedl ze špice, poslední překážka 
jim vyšla lépe než Theophilovi 
a šli do vedení. „Fungoval, šlapal, 
byl aktivní, skoro to vyšlo,“ líčí 
trenér Popelka. „Do  půlky cí-
lovky byl první, už jsme ho tam 
viděli. Ale pak Pepa s Theophi-
lem vydolovali zbytky sil, přidali 
a skončili před námi. S druhým 
místem jsme velice spokojení, 
ale bylo to na infarkt. I Pepa Bar-
toš po dostihu říkal, že už se cítil 
poražený. Že sám neví, kde se to 
v jeho koni vzalo, a ještě dokázal 
přidat.“

Podle Popelky to mohlo být 
i tím, že Stretton měl přece je-
nom náročnější průběh dostihu 
než vítězný Theophilos. „Pepa 
s  ním byl šikovně schovaný, 
Stretton byl aktivní až moc,“ 
míní trenér. „Mysleli jsme, že 
ho Thomas Garner taky někde 
na chviličku schová, aby nebyl 
až tak moc vepředu a nemusel 
táhnout celé pole za sebou.“ 

Instrukce totiž před dostihem 
zněly jinak: aktivní začátek, po-
tom spíš pošetřit síly. „Úplně ze-
předu jít neměl, byli jsme s žo-
kejem domluvení, že mu někde 
uleví. Těžko říct, Thomas říkal, 
že kůň fungoval velice dobře 
a měl z něho dobrý pocit. Kdyby 
ho vzal dozadu a stáhnul, třeba 
by ho to přestalo bavit. To už je 
na rozhodnutí jezdce. I přes tuh-
le aktivitu a práci pro celé pole 
byl jeho výkon velice dobrý.“

Trenér Popelka měl v  dosti-
hu ještě jednoho koně. Také 
sedmiletý Mahony, který loni 
vyhrál Cenu Labe, je český od-
chovanec. Při své premiéře 
ve Velké pardubické ale skončili 
s Niklasem Lovénem na Taxisu. 
„Byl připravený, jinak bych ho 
do  Velké neposlal,“ říká Popel-
ka. „Zkušenosti nasbíral, je to 
super skokan, který letos přešel 
dvě kvalifi kace bez problémů. 
Kromě Taxisu, který natréno-
vat nemůžete, přeskákal všech-
no. Přišlo mi ale, že Mahony šel 
jen živý plot a nepočítal s dírou 

za ním. Navíc to odpálil o jeden 
cvalový skok dřív, mohl si ješ-
tě přidupnout a  skákat potom. 
Zkrátka nedoletěl, skočil do hra-
ny a upadl. Naštěstí je v pořád-
ku,“ oddechne si trenér.

Původně mu totiž zatrnulo, 
neboť před rokem přišel právě 
na  Taxisu o  talentovaného Vi-
codyho. Devítiletý hnědák s Jo-
sefem Bartošem skočil Taxis 
špatně, zlomil si nohu a musel 
být uspán. „Dlouho jsme z toho 
byli špatní a těžce se z toho do-
stávali,“ netají Popelka, který 
v  roce 2015 dodatečně přišel 
o vítězství ve Velké pardubické 
s  Nikasem kvůli kontamino-
vanému krmivu. „Vicody byla 
velká bolest. Pro celý mančaft, 
který kolem koní denně chodí, 
opatruje je, jsou to naši miláčci, 
kamarádi, vlastně spolupracov-
níci. Když přijdete o koně, je to 
hodně kruté a  těžko se z  toho 
dostáváte. Ale stojí tady další 
a musíte se o ně postarat. Mu-
síte zase do  stáje a  pracovat. 
I když jsou to okamžiky, kdy by 
se na to člověk nejradši vybodl.“

I  proto druhé místo Stretto-
na tým trenéra Popelky potěši-
lo. Byť zůstali fousek od  výhry. 
„Hlavně se teď musíme snažit, 
aby byl Stretton v pořádku, zdra-
vý. Když vše půjde, můžeme se 
těšit na další Velkou. V ní už asi 
po tom, co předvedl loni i letos, 
k  outsiderům patřit nebude,“ 
uzavírá trenér. 

Stříbrný ČESKÝ FOUSEK

koně podle 
původu ve 
VP 2019
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FRANCIE
Theophilos (1. místo), Chicname 
de Cotte (3.), Mazhilis (4.), Dulcar 
de Sivola (9.), Bridgeur (zadržen), 
Tzigane du Berlais, Beau Rochelais, 
Ribelino, Delight My Fire a Kroco-
leon (po pádu nedokončili)

5
ČESKO
Stretton (2.), Talent (7.), Templář 
(12.), Mahony a Player (po pádu 
nedokončili)

2
IRSKO
Rathlin Rose (6.), Zarif (11.)

1
NĚMECKO
Ange Guardian (5.)

SLOVENSKO
Vandual (8.)

POLSKO
Sztorm (10.)

AŽ DO POSLED-
NÍCH METRŮ 
se Stretton rval 

s Teophilem 
o vítězství 

v letošní Velké 
pardubické. 

Nakonec však 
český odchova-

nec skončil 
těsně druhý. 

FOTO SPORT: 
MICHAL BERÁNEK 

(3X) 

LUKÁŠ KONEČNÝ 
A RUDOLF KRAJ
FOTO: LENKA BARTÁKOVÁ


